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- 

Bij brief van 16 juni 2020, ingekomen op 17 juni 2020, heeft u namens de D66 

fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Hoe kan het dat zoveel bedrijven besmet raken ondanks het vervoersverbod 
en de andere preventieve maatregelen die zijn ingesteld nav de eerste Covid-19 
besmettingen bij nertsen? 

Antwoord: De NVWA doet samen met de GGD onderzoek naar mogelijke 

besmettingsroutes. De NVWA doet standaard traceringsonderzoek; de GGD 

kijkt of medewerkers mogelijk besmet zijn met virus. Ook is wetenschappelijk 

onderzoek uitgevoerd die aanwijzingen hebben opgeleverd voor de meest 

waarschijnlijke introductieroutes.  Bij de eerst gevonden besmette bedrijven 

waren er zeer sterke aanwijzingen voor een mens-nerts introductie. Voor de 

recentere besmette bedrijven loopt onderzoek naar mogelijke bronnen nog. 

 

2. Heeft Gedeputeerde Staten onderzoek ingesteld om te achterhalen hoe de 
besmettingen zich blijven verspreiden? 

Antwoord: Nee. GS zien geen rol voor de provincie. 

 

3. Is Gedeputeerde Staten, net als D66, van mening dat het overtreden van de 
preventiemaatregelen door nertsenhouders fors gestraft moet worden? Immers, 
de volksgezondheid heeft de hoogste prioriteit. 

Antwoord: Op dit moment is de mens tot mens besmetting bepalend voor de 

pandemie. Het OMT-z geeft in zijn advies van 3 juni 2020 aan dat besmette 

nertsenhouderijen een verwaarloosbaar risico zijn voor de omgeving. In 

hetzelfde advies geeft het OMT-z aan dat voorkomen moet worden dat de 

nerstenhouderij een reservoir wordt van COVID-19 besmettingen. Als de 

infectiedruk in de bevolking op termijn verder afneemt en mens-op-mens-

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2020/06/04/aanbieding-omt-z-advies-3-juni-2020
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transmissie relatief minder vaak optreedt, neemt het belang van het voorkómen 

van nerts-op-mens-besmetting toe. Nertsen kunnen ongewenst een reservoir voor 

het virus worden en dus een aanhoudende bron vormen voor besmetting van 

mensen en vanuit bedrijven herintroductie van het virus in de bevolking. De 

controle en handhaving van de maatregelen in deze is een zaak van de 

NVWA. Het niet naleven van de preventieve maatregelen zoals vermeld in de 

Regeling maatregelen Sars-CoV-2 bij nertsen zijn economisch delicten op grond 

van de Wet op de economische delicten. Het plegen van een economisch delict 

kan worden gesanctioneerd met gevangenisstraf van ten hoogste zes jaren, een 

taakstraf of geldboete van de vijfde categorie (€ 87.000) als sprake is van een 
misdrijf (opzet) en met hechtenis van ten hoogste een jaar, een taakstraf of 

geldboete van de vierde categorie (€ 21.750) als sprake is van een overtreding 
(geen opzet). Het gaat hier om de maxima voor de sancties. Het is aan de 

officier van justitie om in een concreet geval te bezien welke strafvorderingseis 

binnen deze maxima het beste recht doet aan de situatie.  

 

4. Hoe ziet de opkoopregeling vanuit het Ministerie eruit? Hoeveel compensatie 
ontvangt een getroffen nertsenhouder per dier? Kunt u ons een berekening 
toesturen? Dit mag een fictief bedrijf zijn uiteraard.  

Antwoord: GS hebben geen rol bij de afhandeling van de compensatieregeling 

voor geruimde nertsenbedrijven. De gezondheids- welzijnswet voor dieren 

(Gwwd) voorziet in een tegemoetkoming voor de geruimde dieren. Ministeries 

van LNV en VWS hebben Wageningen University & Research opdracht gege-

ven de waarde van de nertsen in een waardetabel vast te leggen. De beschik-

bare cijfers waren niet actueel. Taxateurs gaan deze waardetabel gebruiken om 

te komen tot een op uniforme uitgangspunten gebaseerde taxatie. Die waarde-

tabel zal naar de Tweede Kamer worden gestuurd en is daarna openbaar.  

 

5. Hoeveel provinciale euro’s worden uitgegeven aan de getroffen 
nertsenhouders? 

Antwoord: Er zijn geen provinciale euro’s uitgegeven aan de getroffen nertsen-

houders. 

 

6. Wat is de opbrengst van nertsenbont op dit moment (peildatum 1 juni 2020)? 
Klopt het dat nertsenbont op dit moment minder opbrengt dat het kost? Welke 
prijsontwikkeling wordt verwacht? Graag zien wij een uitwerking van zowel de 
kosten als de opbrengsten van een nertsenpup. 

Antwoord: GS hebben geen rol in afhandeling van de compensatie van geruim-

de nertsenbedrijven, zie antwoord op vraag 4. De publicatie van de WuR uit 

2019 “Kosten en opbrengsten in de nertsenhouderij” geeft, over de periode 

2013-2018, inzicht in het antwoord op de vraag of nertsenbont minder 

opbrengt dan het kost.    

 

 

 

https://www.google.nl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjK-efwyovqAhUE6aQKHTXFDbIQFjAAegQIARAB&url=https%3A%2F%2Fedepot.wur.nl%2F498017&usg=AOvVaw2Dxq9mHGtsN6AxO3WoZj0_
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7. Kan u zich voorstellen dat bedrijven economisch ook baat kunnen hebben bij 
een besmetting? En dat bedrijven wellicht besmet willen raken om economisch 
profijt te hebben bij de situatie?  

Antwoord: De controle op eventuele delicten is een zaak van de NVWA. De 

provincie heeft hier geen rol. GS zullen signalen van fraude, mochten die bij ons 

binnen komen, melden aan de NVWA. 

 

8. Wat doet Gedeputeerde Staten om mogelijk misbruik te voorkomen? Hoe 
gaat Gedeputeerde Staten acteren indien er sprake is van misbruik? Welke 
sancties zijn er volgens haar mogelijk? 

Antwoord: GS hebben geen rol bij de afhandeling van de compensatieregeling 

voor geruimde nertsenbedrijven. Wanneer er een verdenking is van laakbaar 

handelen, zullen GS dit melden aan de NVWA. Toezichthouders in kader van 

de Omgevings- en Wnb-vergunningen hebben een “oog en oorfunctie”. 

 

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant genomen 

besluit, 

 

Namens deze,  

 
M.L.P van Mook 

Programmamanager Innovatieve 

samenwerking 

 

 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het 

college, digitaal door de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 


